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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 1. 12. 2020 

 
 
Přítomni: 29 členů AS LF MU při zahájení, 30 členů AS LF MU od bodu 3 (obsazeno 33 mandátů). 
Nepřítomni: Petr Kala, Dominika Čekanová, Vlastimil Válek, 
Zvaní hosté:  děkan Martin Repko, tajemník Michal Sellner, proděkanky Kateřina Kaňková, Lýdie 

Izakovičová Hollá, Jana Fialová a Andrea Pokorná, Michal Koščík, Martin Hromada. 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 
2. Výsledky voleb do SKAS LF MU 
3. Zpráva děkana 
4. Roční zpráva o činnosti LF MU  
5. Aktualizace příjímacího řízení v akademickém roce 2021/22 
6. Volba místopředsedy AS LF MU 
7. Volba člena Ubytovací komise MU  
8. Různé 
 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl jména předem omluvených senátorů a konstatoval 
usnášeníschopnost AS LF. Prezenční listina je přílohou zápisu. 

Pořízením zápisu byl pověřen Mgr. Divoký. 

Předseda AS uvedl, že AS LF MU zasedá ve stávajícím složení v souladu se zákonem č. 188/2020 Sb., o 
zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých školách v roce 2020 a o posuzování doby 
studia pro účely dalších zákonů v souladu s výkladovým stanoviskem Ministerstva školství č. j.: MSMT-
40547/2020-1 ze dne 22. 10. 2020. Tento stanovuje prodloužení mandátů stávajících senátorů o 120 
dnů po skončení nouzového stavu. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 
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2. Výsledky voleb do SKAS LF MU 

Předseda AS uvedl, že ve dnech 18. až 22. 11. 2020 proběhly volby ve volebním obvodu studentů 
zubního lékařství (obvod V) z důvodu vzdání se mandátu MDDr. Čeňkem Černochem. Následně předal 
slovo předsedkyni VaMK, Veronice Koňaříkové. 

Koňaříková  Volby pro funkční období od 1. 12. 2020 do 30. 11. 2020 proběhly ve dnech 18. až 22. 
11. 2020 za účasti 33,33 % voličů V. volebního obvodu. Ve volbách zvítězil Edie Kheir se 
65 hlasy. Náhradníkem byl zvolen Adam Hrinko se 40 hlasy. Volby proběhly v souladu 
s Volebním řádem AS LF MU a na jejich průběh nebyla vznesena žádná stížnost. 

Předseda AS poděkoval předsedkyni VaMK, přivítal nově zvoleného senátora a vyzval jej k představení se. 

Kheir  Jsem studentem čtvrtého ročníku ZL, děkuji za přivítání a těším se na spolupráci. 

Předseda AS na závěr tohoto bodu uvedl, že všechny volební obvody mají naplněny mandáty a senát je 
plně obsazen. 

3. Zpráva děkana (spojené body)  

4. Roční zpráva o činnosti LF MU (spojené body) 

[přichází Skorkovská, přítomno 30 členů] 

Předseda AS uvedl, že vzhledem k povaze bodů č. 3 a 4 programu budou tyto spojeny do jednoho bodu 
a předal slovo děkanovi LF MU. 

Děkan Děkuji všem akademickým pracovníkům, kteří se v této nelehké době podílejí na výuce 
studentů LF MU a zvládli přechod na online výuku.   

Zástupci asociace děkanů dnes zaslali jednotný apel na ministra zdravotnictví, aby 
pracovní povinnost mediků byla, i přes trvající nouzový stav, vyjmuta z nouzového stavu. 
I kdybychom byli ve stupni PES 1, tak jsme stále v nouzovém stavu a studenti by byli 
v povinném pracovním nasazení. Pokračujeme v úsilí, aby se současný semestr zdárně 
dokončil a abychom v dalších semestrech využili dosavadních zkušeností.  

Dovolil jsem si, po dohodě s předsedou AS, udělat pro dnešní zasedání krátkou evaluaci 
týkající se událostí na LF MU za poslední rok, respektive od minulého listopadu, kdy jsem 
nastoupil do funkce děkana. Rozsáhlejší materiál byl senátu poskytnut v podkladech pro 
toto zasedání. 

Jedním z cílů vedení bylo snížení studijní neúspěšnosti, uvidíme, do jaké míry do toho 
zasáhne covid. Snažíme se o to, aby se studijní neúspěšnost v co největší možné míře 
snižovala. 

Zapracovali jsme na UniTime pro zefektivnění tvorby rozvrhu na LF MU. Tento systém 
nemá ještě vychytané všechny drobné chyby, ale posun v rozvrhování je již teď výrazný. 
Děkuji za práci na modelování postupu rozvrhování Dr. Jurajdovi a proděkance Kaňkové. 

Pracujeme na pestrosti nabízených studijních programů na LF MU a chceme ji zachovat i 
do budoucna. 
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Pracujeme na sdílení předmětů mezi studijními programy, a to i na mezifakultní úrovni, 
zejména mezi kampusovými fakultami. 

Spolupráce s fakultními nemocnicemi probíhá velmi dobře, panuje dobrá komunikace. 
S nefakultními nemocnicemi se rozvíjí další spolupráce a některým zdravotnickým 
zařízením jsme poskytli pomoc i v rámci covidové krize.  

Optimalizace klinických oborů a jejich vylaďování je otázkou dalších let. Od SKAS LF MU 
máme jasné požadavky na modifikaci výuky. 

Postupně se nám daří navyšovat počty pedagogů. S panem tajemníkem pracujeme na 
poskytnutí i ekonomického stimulu, abychom motivovali přednosty našich klinik ke 
stabilizování, a i získání více klinických pedagogů tak, aby byli připraveni na navýšení 
počtu studentů v souvislosti s vládním plánem. 

Studentské ankety jsou jeden z aktuálně řešených problémů. Návratnost anket je velmi 
problematická. Pracujeme se SKAS na zlepšení, kdy se začínají tvořit zástupci ze 
studentských kruhů a jednotlivých ročníků, abychom měli přímou, jasnější zpětnou 
vazbu od studentů. 

V tomto roce jsme předsedali KOR.  Snažíme se zvyšovat kvalitu a kvantitu vzdělávacích 
kurzů. Snažíme se o prosazení toho, aby úvazky v procesu specializačního vzdělávání 
byly uznávány.  

Stabilizujeme počet a kvalitu pedagogů. Snažili jsme se plynule, i přes covid, pokračovat 
v habilitačních řízeních a řízeních k získání titulu profesor. 

Spolupracujeme s CERPEK a dalšími univerzitními složkami na zvyšování pedagogických 
kompetencí našich akademických pracovníků. 

Ekonomiku fakulty se daří posouvat směrem vzhůru. Jsme stabilizovaní i pro doby 
budoucí.  

Bojujeme s prostory, musíme opustit prostory na Komenského nám. Připravujeme 
analýzu využitelnosti prostor. Snažíme se racionálně dojednat dostavby dvou pavilonů. 

Pro podporu vědeckovýzkumné činnosti máme v provozu dvě projektová oddělení, 
která asistují našim zaměstnancům při získávání grantového financování projektů. 
Budeme samozřejmě dále vyvíjet tlak na to, aby grantová činnost byla lepší a lepší. 

Založili jsme INGA, která by v první fázi měla směřovat do juniorských aktivit. V současné 
době plánujeme asi 10.000.000,- Kč podporu. Interní projekty by však měly být 
následovány externími granty. 

HR Award je velká kapitola, budeme dále pracovat na implementaci HR Award. Přinese 
nám to zlepšení vnitřního prostředí fakulty a známku kvality.  

P-pool je dlouhodobá výborná aktivita, děkuji paní proděkance Kaňkové za další rozvoj 
tohoto programu i v současné situaci. 
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Děkuji Dr. Jurajdovi za organizaci Studentské vědecké konference, která letos proběhla 
online. 

Rozpočet je nastaven výkonnostně. Některé modely rozpočtování mi nepřipadají 
ideální. Na jaře bych do rozpočtových pravidel chtěl jemně vstoupit s nějakými 
pobídkami. 

Snažíme se o získání maxima externích zdrojů. Děkuji za pokračující internacionalizaci a 
zahraniční studenty, nejen zaměstnancům, kteří se o tuto agendu starají, ale 
i pedagogům, kteří se podílejí na výuce zahraničních studentů. 

Jako jediné LF se nám podařilo nejen udržet, ale i navýšit počet zahraničních studentů. 

V rámci interních zdrojů je tu určitá rivalita napříč fakultami. Žádal jsem na posledním 
kolegiu rektora o rozvolňování solidarity mezi fakultami, aby LF MU nebyla tolik 
znevýhodněna oproti některým méně výkonným fakultám. 

Snažíme se o maximalizaci pracovních úvazků oproti DPP/DPČ, snažíme se motivovat 
zaměstnance, aby zůstávali na LF. Chtěl bych apelovat na přednosty, aby nabírali další 
sekundáře a odborné asistenty, zejména pak v klinických oborech. 

Rádi bychom do budoucna s Dr. Koščíkem vytvořili nástroj pro stratifikaci nakládání 
s výzkumnými daty. 

Mediální prezentace a komunikace se s nástupem Dr. Dostála velmi zlepšila. Viditelnost 
LF MU se zlepšila nejen směrem dovnitř, ale i vůči veřejnosti. Kompletně jsme předělali 
i webové stránky fakulty. 

Spolupráce s JmK se ukázala jako úspěšná i v rámci pandemie, zejména v první vlně kraj 
dobře spolupracoval především s proděkanem Štouračem. 

Podařilo se nám dokončit SIMU. Děkuji týmu Ing. Blažkové a proděkana Štourače. 
Podařilo se včas SIMU dokončit, bohužel se jej nepodařilo kvůli epidemiologickým 
opatřením slavnostně otevřít. Další termín plánujeme na konec ledna 2021. 

V rámci vládního programu nabíráme nové studenty, dohnali jsme i deficit z loňského 
roku. Museli jsme kvótu navýšit i o část kvóty z ostravské LF. 

Spolupracujeme i se středními školami. Snažíme se zrealizovat Juniorskou akademii. 

Kvalita přijímacího řízení zůstává velmi dobrá, děkuji za schválení podmínek na minulém 
zasedání. 

Pracujeme na integraci nových studijních programů. Plánovaný studijní program Klinická 
farmacie „převzala“ Farmaceutická fakulta. Otevřeli jsme program Embryolog, ten má 
nyní 26 studentů. Máme schválen studijní program Veřejné zdravotnictví, který 
plánujeme dále rozvíjet. 

Děkuji za spolupráci s AS LF MU, jednak za zpětnou vazbu pro vedení LF MU a jednak na 
spolupráci při schvalování předkládaných dokumentů. 
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Předseda AS poděkoval za zprávu a otevřel diskusi. 

Předseda AS Univerzita plánuje dostavby, což se týká i LF. Na čem závisí realizace? 

Děkan  Nás se týká studentské centrum plánované vedle FSpS. Plánuje se podkovovitá dostavba 
za SIMU, kde by měla být především Farmaceutická fakulta a informační hub. My 
pracujeme na obnově zvířetníku, je možné, že se vytvoří nový, kde bychom měli mít 
dominantní roli, respektive jej spravovat a v případě potřeby zapůjčovat ostatním 
fakultám. Toto je ale stále ve stádiu dojednávání. Pod dvěma pavilony plánujeme 
dostavby, které jsou již ve stádiu rozpracování.  

Gál  Rostou nároky na pedagogy. Roste počet českých i zahraničních studentů. Zdá se mi, že 
peníze nejdou do personálních nákladů a růstu počtu úvazků. Z předloženého 
dokumentu mi vyplynulo, že v rámci celé fakulty došlo o navýšení asi devíti úvazků, což 
mi připadá málo. Měli bychom se připravit na nárůst počtu studentů v klinických 
oborech. 

Děkan  Záleží na přednostech jednotlivých klinik, rozpočty pracovišť narostly. Jedna možnost je, 
že se přidá stávajícím pedagogům. Doporučujeme však prostředky využít k nabrání 
nových, s tajemníkem pracujeme na motivačních nástrojích. 

Další dotaz již nebyl a předseda ukončil diskusi k tomuto bodu. 

 

5. Aktualizace příjímacího řízení v akademickém roce 2021/22 

Předseda AS uvedl, že podklady k tomuto bodu byly předloženy děkanem v termínu daném Jednacím 
řádem AS LF MU. Na minulém jednání AS LF MU se projednával návrh studijních programů, u nichž se 
otevřou první ročníky v akademickém roce 2021/22 v předložené kapacitě studentů a podmínky 
přijímacího řízení do těchto programů. Nedopatřením vypadl studijní program optometrie. Dnes 
se bude projednávat otevření navazujícího studijního programu optometrie a podmínky pro přijetí do 
tohoto programu v akademickém roce 2021/22. 

Kaňková Problematika navazujícího magisterského programu optometrie se diskutovala ve světle 
výsledků letošního přijímacího řízení s tím závěrem, že program bude otevírán s nějakou 
periodicitou. V důsledku špatné interpretace začátku alternace otevírání programu 
optometrie nebylo otevření tohoto studijního programu předloženo ke schválení na 
minulém zasedání. U navazujícího studijního programu optometrie se počítá s kapacitou 
20 studentů. 

Předseda AS poděkoval paní proděkance a požádal o stanovisko VK její předsedkyni. 

Slaninová  Děkuji paní proděkance za objasnění. Nicméně tato ukázka otevírání, respektive 
uzavírání studijních programů vyvolala intenzivní diskusi v rámci VK. Ta byla podnícena 
i Stomatologickou klinikou, neboť pro příští rok byl uzavřen i program dentální hygiena. 
Na minulém zasedání tato klinika vyjádřila souhlas. Očekávají ovšem, že pro další léta 
bude tento studijní program otevřen. Poté následovala informace, že optometrie měla 
být uzavřena, ta bude ale nakonec pro příští rok otevírána. Vyvolalo to obecné otázky, 
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zda existují pravidla pro otevírání, respektive zavírání studijních programů. 
Předpokládám, že by obsahovaly parametry jako jsou společenská poptávka, úspěšnost 
uchazečů u přijímacího řízení, úspěšnost ve studiu a také, jaké je třeba uplatnění daných 
uchazečů, abychom se měli o co opřít. Nebylo nám zcela jasné, proč se jeden program 
zavírá a druhý nezavírá. Pokud taková pravidla existují, bylo by vhodné, aby je měli 
senátoři k dispozici. Nemáme informace, na základě jakých parametrů se rozhoduje o 
otevření nebo zavření jednotlivých oborů. Rádi bychom věděli, proč se dané kroky dějí.  

K návrhu pana děkana VK nicméně vyjádřila souhlas. Prosíme pro příště o dodání 
podmínek pro otevírání/zavíraní studijních programů. 

Děkan  Mrzí mě, že k něčemu takovému došlo. Na druhou stranu se domnívám, že nemohou 
existovat jasná univerzální pravidla, podle kterých bychom mohli rozhodovat. Vždy se 
snažíme to s AS LF MU diskutovat. Snažíme se, mimo jiné, o rentabilitu daného 
studijního programu. Máme jasně vytipované programy, které jsou spíše lehkou brzdou 
LF MU, tím neříkám, že je to zrovna tento program. Není to ale tak, že bychom se 
najednou rozhodli, že něco škrtneme. Například jsme, i spolu s panem prof. Dobšákem, 
provedli důkladnou analýzu anglického programu fyzioterapie, kdy jsme zjistili, že tento 
program je extrémně nerentabilní.  

 Souhlasím, že rozhodnutí neotevřít některý ze studijních programů je vždy potřeba 
s akademickým senátem projednat. 

Pokorná Každou změnu, kterou provádíme z hlediska otevírání přijímacího řízení do studijních 
programů, podrobujeme důkladné analýze a diskutujeme s garanty daných studijních 
programů a přednosty garantujících pracovišť. Bylo tomu tak i u Stomatologické kliniky.  

Momentálně máme největší variabilitu studijních programů ze všech LF v ČR. Máme 16 
nelékařských studijních programů. Musíme pohlížet na otázku rentability, pedagogické 
zátěže a počet hodin, které umíme spojit. Dalším faktorem je, že Stomatologická klinika 
se musela s částí výuky studentů stomatologie přesunout do SIMU. Dále jsme museli 
zohlednit i tlak na to, abychom s výukou dentální hygieny opustili Komenského nám. 
Chtěli bychom, abychom mohli zohledňovat společenskou poptávku, ale bohužel 
nemáme k tomuto přiděleny prostředky, záleží to na ministerstvu. Jsme veřejnou 
vysokou školou, která získává přidělované prostředky. Všechny parametry jsou 
opakovaně pečlivě posuzovány. U dentální hygieny se rozhodlo o zavření pouze letos, o 
dalších letech budeme dále diskutovat a přepokládáme, že se k tomuto tématu budeme 
vracet. Pečlivě zvažujeme všechny změny. Nechci vypadat jako ten, který zavírá studijní 
programy, ale je potřeba přistupovat racionálně k tomu, které studijní programy mohou 
zůstat otevřené. 

Slaninová Děkuji za objasnění ze strany děkana a paní proděkanky. Sdělili to, co jsem chtěla slyšet, 
a to jsou ty argumenty, které vedly vedení LF MU k otevření nebo neotevření daného 
studijního programu. 

[odchází Brázdil, přítomno 29 členů] 
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Gál Chápu postoj vedení fakulty, byl jasně vysvětlen. Zajímal by mě však komentář 
doc. Skorkovské, která k tomu minule vystoupila. 

Skorkovská Nechci, aby mé vystoupení na minulém zasedání bylo interpretováno jako negativní. 
Byla jsem spíše překvapena. Před jednáním se k nám informace, že se neotevře NMg. 
studijní program Optometrie, nedostala. Chápu a respektuji rozhodnutí vedení fakulty. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl a předseda AS přistoupil k hlasování. 

Schválení návrhu na otevření navazujícího magisterského studijního programu Optometrie 
v akademickém roce 2021/22 
 
Počet přítomných členů před hlasováním: 29 
Pro:   29 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity vyslovuje souhlas se záměrem děkana 
Lékařské fakulty Masarykovy univerzity otevřít v akademickém roce 2021/2022 první ročník navazujícího 
magisterského studijního programu Optometrie v předloženém znění. 
 
Schválení podmínek pro přijímací řízení pro navazující magisterský studijní program 
Optometrie v akademickém roce 2021/22 
 
Počet přítomných členů před hlasováním: 29 
Pro:   29 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. e) zákona 
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 
schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu v navazujícím magisterském studijním programu v předloženém 
znění. 
 
 
6. Volba místopředsedy AS LF MU 

[přichází Brázdil, přítomno 30 členů] 

Předseda AS uvedl, že od září tohoto roku je uvolněna jedna pozice místopředsedy AS LF MU. AS LF MU 
má dva, jednoho z komory akademických pracovníků a druhého ze SKAS. Se skončením mandátu 
Mgr. Natálie Antalové se uvolnila pozice místopředsedy nominovaného ze SKAS.  SKAS nominoval 
jednoho kandidáta, jímž je Adam Weschler, stávající předseda SKAS. 
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Wechsler Děkuji SKAS za nominaci. Co se týče směřování SKAS, mám za to, že kurz nastavený 
Natálií Antalovou je správný. Velké změny nejsou nutné. Budeme se jen snažit zlepšit 
komunikaci mezi studenty a získat od nich lepší zpětnou vazbu, jak již zmiňoval pan 
děkan. Máme představu, že každý studijní kruh by měl nějakého ambasadora, který by 
pak mohl komunikovat v rámci vytvářené platformy se SKAS.  

Příspěvek do diskuse nebyl a předseda AS přistoupil k hlasování. 

Volba místopředsedy AS LF MU 
(tajné hlasování) 
 
Počet přítomných členů před hlasováním: 30 
Pro:   30 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát zvolil v souladu s čl. 5 odst. 1 Jednacího řádu Akademického senátu Lékařské fakulty 
Masarykovy univerzity v tajném hlasování Adama Wechslera místopředsedou AS LF MU. 
 

7. Volba člena Ubytovací komise MU 

Předseda AS na začátku tohoto bodu představil roli Ubytovací komise MU. Každá fakulta má v této 
komisi dva zástupce, za LF MU to jsou proděkanka Fialová a Mgr. Havelka, který byl zvolen za studenty 
a který z komise odstupuje. Členy komise jmenuje rektor na základě nominací AS jednotlivých fakult. 
SKAS navrhla Martina Hromadu, studenta 5. ročníku VL.  

Předseda AS následně přivítal kandidáta a požádal ho o představení se. 

Martin Hromada Na kolejích bydlím již 5 let, myslím, že z tohoto pohledu mám k dění na kolejích 
co říct a mám již nyní podněty, které by mohly být konstruktivní.  

Příspěvek do diskuse nebyl a předseda AS přistoupil k hlasování. 

Volba člena Ubytovací komise MU 
 
Počet přítomných členů před hlasováním: 30 
Pro:   30 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s čl. 3 odst. 2 písm. b) směrnice 
Masarykovy univerzity č. 4/2014, nominuje Martina Hromadu na člena Ubytovací komise Masarykovy 
univerzity. 
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8. Různé 

S příspěvkem se přihlásil prof. Dobšák. 

Dobšák  Včera v 15:00 svolal ředitel FNUSA Vajdák mimořádnou schůzi a informoval vedení 
oddělení a klinik o tom, že minulý týden mělo proběhnout jednání na úrovni FNB a 
FNUSA s tím, že obě tyto tělesa mají splynout v jedno pod vedením FNB. Ve FNUSA tato 
zpráva vzbudila velmi negativní emoce. Od rána koluje po FNUSA petice. Tento plán tu 
už jednou byl, ale nakonec byl zrušen. Před osmi až deseti lety bylo spojení fakultních 
nemocnic vyhodnoceno jako nevýhodné, došlo by ke snížení zdravotní péče.  Můj 
elektorát se na mě dnes obrátil, abych o této situaci informoval na dnešním zasedání AS 
LF MU a požádal pana děkana, aby sdělil, zda má nějaké informace o této iniciativě. 
Pokud se za posledních osm až deset let změnila situace tak, že by mělo být toto spojení 
výhodným, tak proč ne. Včera jsme touto informací byli ve FNUSA velmi šokovaní.  

Děkan  Nejsem součástí jednání mezi řediteli fakultních nemocnic, není to strategický krok LF 
MU. Na 11.12. jsem poprvé oficiálně pozván na setkání s panem ministrem, s paní 
primátorkou a s panem hejtmanem, kde bude představen plán zdravotnického systému. 
Z tohoto pohledu o situaci vím, jsem o tom informován panem proděkanem Štěrbou, 
který je ředitelem FNB. Jaké jednání proběhlo mezi řediteli fakultních nemocnic vám 
nedokážu říct, protože jsem u nich nebyl. Nejsem připraven rušit žádnou kliniku, jsem 
připraven některé kliniky racionalizovat. Neumím si představit, že bychom některé naše 
kliniky slučovali. Sloučení fakultních nemocnic nemůže vzniknout bez podpory zákona. 
To znamená, že by tento návrh musel projít PSČR. Nezbývá mi než vás odkázat na jednání 
mezi řediteli.  

Brázdil  To nebylo o diskusi dvou ředitelů fakultních nemocnic. Domnívám se, že LF MU nemůže 
říct, že jí je to jedno. Velmi pravděpodobně by to mělo zásadní dopad do fungování 
FNUSA a klinik LF MU. LF MU by měla zaujmout jasnější stanovisko. 

Děkan  Zatím jsme se neúčastnili žádného jednání. První oficiální jednání bude 11.12., na něm 
budeme hájit to, aby LF MU měla zachovanou strukturu pracovišť v jakémkoliv rozložení 
nemocnic.  

Brázdil Mluvilo se tady o tom, kdo bude ředitelem FNUSA. Nemá smysl bořit to, co funguje. 

Děkan Kdo bude ředitelem FNUSA neurčuje LF MU, určuje to ministr zdravotnictví. Já jsem 
připraven na jednání 11.12. hájit zájmy LF MU.  Ubezpečuji vás, že nedovolím, aby se 
rozplynula péče o kliniky, vědu a vzdělávání. 

Dobšák  Pana děkane, děkuji za vysvětlení, situaci chápu. Sdělujeme to, čím FNUSA v současné 
době žije. Měl jsem za úkol interpretovat stanovisko zaměstnanců FNUSA. 

Děkan  Za přednesení stanoviska děkuji. Momentálně nezastávám stanovisko, že by se měly 
fakultní nemocnice sloučit, jen vysvětluji současnou roli LF MU. Zatím za naší účasti 
neproběhlo žádné jednání. Nevím, jaké informace proběhly mezi řediteli FN, kteří jsou 
nezávislí na LF MU i MŠMT, kterým jsem řízeni my. Osobně vím jenom o problémech 
s ICRC, které jsme měli v minulosti a o některých problémech v covidové době. 
Momentálně tedy zastávám neutrální názor a chci vědět, proč by ke sloučení mělo dojít 
a co je jeho cílem. Toto se dozvíme na prvním setkání 11.12.  
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Dolina  Pro mě to je velký signál, vyrůstal jsem na LF MU.  Bude první jednání, ale měli bychom 
mít předem jasné stanovisko, ať už za LF MU nebo i za FNB, protože se nás to taky 
dotýká.  LF MU a fakultní nemocnice doplácí na to, že doposud nebyl jasně definovaný 
status fakultních nemocnic tak, aby děkan LF měl určité rozhodující slovo. Jde o naše lidi, 
asistenty, zaměstnance. Nesouhlasím s tím, aby se tato situace pana děkana netýkala, 
toho by se to mělo týkat na prvním místě. 

Předseda AS Tento názor sdílí většina senátorů, děkuji za precizní vyjádření. 

Děkan Ubezpečuji vás, že jsem v této věci aktivní. Dokud nebude jasné stanovisko, ne kdo bude 
ředitelem, ale jaký bude program těchto dvou fakultní nemocnic, tak v tom zatím 
nemáme jako LF MU dominantní roli. Jinak s vámi naprosto souhlasím. 

Gál Obě nemocnice dlouhodobě trpěly konkurenční nevýhodou ve srovnání s ostatními FN 
v ČR, čelily velkému ekonomickému tlaku, byly dlouhodobě ve ztrátě, přičemž bylo 
evidentní, že tento stav byl mj. způsoben nekorektně nastavenými parametry výnosů ZP 
a nesrovnatelně nižší základní sazbou v porovnání s jinými FN. V této době, kdy došlo k 
oddlužení nemocnic a posílení pozice našeho regionu na MZ ČR v osobě brněnského 
ministra zdravotnictví, se nabízí ideální prostor tuto nevýhodu napravit a finančně posílit 
JM region. Místo konstruktivního jednání jsme svědky nešťastné vlně informací, která 
vyvolává oprávněné obavy především ve FNUSA.  Jakýkoliv návrh na jakékoliv propojení 
brněnských nemocnic by měl mít jasný cíl, časový harmonogram, měl by primárně být 
diskutován na akademické půdě LF zastřešující obě nemocnice. Načasování debat 
ohledně budoucnosti nemocnic ani způsob komunikace není srozumitelný a šťastný, a 
vyvolává opodstatněné obavy zejména na půdě FNUSA. Navrhuji, aby z akademického 
senátu vyšel jasný signál a ev. usnesení, že plán na propojení a slučování fakultních 
nemocnic není AS lhostejný a že senátoři zavazují děkana LF informovat neprodleně 
akademickou obec o výsledcích plánovaného jednání 12. 11. 2020.  

Předseda Akademický senát může takovýto signál vyslat přímo pouze k děkanovi. K ostatním, 
například ředitelům nemocnic, na ministerstvo nebo na další zastupitelské orgány může 
AS LF MU vyslat pouze politický apel. Nemáme pravomoc k tomu, abychom zavázali 
ředitele nemocnic ani ministra, aby nás o něčem informovali. Nevidím v tuto chvíli 
důvod, abychom oficiálně k tomuto vyzývali pana děkana. Věřím, že bude AS LF MU o 
vývoji situace informovat. 

Děkan  Zkuste, prosím, taxativně definovat problematické body, které by to mohlo přinést. 
Respektive co je podstatou vašeho protinávrhu. 

Předseda AS Zatím jednání nezačala, uskutečnila se jen schůzka mezi dvěma řediteli. Ještě do toho 
nevstoupil ministr zdravotnictví, dal možná pokyn, aby se začalo něco připravovat. 

Brázdil  To je přesně o tom, že se s nikým nic nediskutuje. Tady rozhoduje od zeleného stolu pár 
lidí, kteří v daném okamžiku mají moc, což je špatně. Jako akademický senát si 
nepřejeme, aby z těchto jednání byla LF MU vynechána, aby byla brána jako nějaký 
přídavek. Jedná se o fakultních nemocnicích LF MU, síla fakulty, potažmo našeho senátu, 
není malá. 

Děkan  Rozumím vašim obavám. K prvnímu oficiálnímu jednání jsem přizván na 11.12., pak 
k tomu můžeme zaujmout stanovisko. 
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Brázdil  Oni nejednají, je to jednostranné jednání jednoho ředitele, druhý byl postaven před 
hotovou věc. Takto to včera oznámil na jednání ředitel Vajdák.  

Plánka Pokud tomu správně rozumím, tak jsme od pana profesora Dobšáka obdrželi informaci, 
že včera bylo jednání ředitele FNUSA s vedením klinik FNUSA. To už není zákulisní 
jednání, to jsou již oficiální informace. K tomuto se musíme vyjádřit. 

Hermanová  Tyto informace jsou od ředitele. Slyšeli jsme to všichni na oficiální poradě, na kterou 
bylo sezváno kompletní vedení klinik a oddělení. 

Dobrovolná Cítím zmatek v tom, kdy vystupuje profesor Štěrba jako zástupce fakulty a kdy jako 
ředitel FNB. Domnívám se, že se jedná o střet zájmů a jako členka AS LF MU chci, aby se 
tento stav jako střet zájmů pojmenoval. 

Děkan Profesor Šterba nebyl pověřen děkanem LF MU jednat za fakultu. Jedná čistě jako ředitel 
FNB. Nezastávám to nebo ono stanovisko, čekám, jaká fakta budou předložena na 
jednání. Máte pravdu, že když si vás jeden z ředitelů pozve jako přednosty klinik, tak se 
to začíná týkat LF MU. 

Dobrovolná Máme pocit, že zde předkládané informace jsou vyústěním několika jednání, která již 
proběhla. 

Děkan  Ani ke včerejšímu jednání přednostů s ředitelem FNUSA, jsem nebyl přizván. Rád bych 
na něm hájil vaše práva, ale mám pocit, že vás pan ředitel považuje čistě za své 
zaměstnance. 

Předseda AS Měli bychom vyčkat, až proběhnou nějaká jednání za účasti děkana, s čím nás pak 
seznámí. Poté můžeme vydat stanovisko za AS LF MU. Akademický senát bude situaci 
pečlivě sledovat. 

Děkan Informoval jsem o této diskusi profesora Štěrbu. Je ochoten se dostavit na jednání AS LF 
MU a vysvětlit svůj pohled. 

Předseda AS přerušuje projednávání tohoto podbodu do příjezdu ředitele FNB. 

 

Předseda AS navrhl termíny zasedání AS LF MU v roce 2021 na dobu, na kterou lze předpokládat platnost 
prodlouženého mandátu stávajícího složení AS LF. Jedná se o 26. 1., 16. 2., 23. 3. a 20. 4.  

Návrh byl jednohlasně schválen. 

 

[jednání na 15 minut přerušeno]  

Předseda AS přivítal po přestávce pana ředitele FNB proděkana Štěrbu. Informoval ho, že na půdě AS LF 
MU proběhla debata ohledně jednání pana ředitele Vajdáka s přednosty klinik FNUSA ve spojitosti se 
slučováním fakultních nemocnic v Brně. Poté požádal pana ředitele FNB o vyjádření se ke schůzce, 
kterou měl s ředitelem Vajdákem minulý týden. 

Štěrba  Prosím o zprostředkování informací z jednání přednostů klinik s ředitelem FNUSA. Také 
jsem u něj nebyl. Prosím tedy informaci o tom, co jste se dozvěděli, poté vám sdělím co 
k tomuto vím já. 
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Brázdil   Včera ráno byla vedení klinik FNUSA sezvána poměrně narychlo na mimořádnou poradu 
s ředitelem FNUSA. Ředitel nás seznámil s plány ohledně slučování fakultních nemocnic. 
Na této poradě zaznělo, že se pan ředitel Vajdák předevčírem dozvěděl o jednání 
plánovaném na 11.12. Tato schůzka se má týkat i slučování nemocnic a fungování 
zdravotnictví v JmK, přičemž by se údajně FNUSA měla spojit s FNB. Dále nás informoval, 
že v pátek odpoledne proběhlo jednání s ředitelem FNB, kde byl pan ředitel Vajdák 
seznámen s plánem sloučení, jako s nejvhodnějším řešením a měl být požádán o podpis 
souhlasu.  Když toto odmítl, tak nedošlo k domluvě. Toto zanechalo na panu řediteli 
Vajdákovi silný dojem a seznámil s tím i sbor vedení FNUSA. Zaznělo, že tohle není 
vhodné pro FNUSA, a že tento způsob diskusí o budoucnosti FNUSA je nešťastný.  

Pokud na schůzku, kde se bude plán na sloučení nemocnic projednávat, není pozván 
ředitel FNUSA, tak je to nešťastné a jako přednostové klinik LF MU a členové AS LF MU 
s tím nesouhlasíme. 

Štěrba Souhlasím, že způsob jednání není úplně šťastný. V pátek 11.12. je plánovaná schůzka, 
kterou vyvolalo MZČR, respektive vedení zdravotních pojišťoven a vedení ministerstva. 
My jsme byli, jako FNB, pověřeni její organizací, přičemž ministerstvo a VZP si stanovilo, 
kdo se této schůzky má účastnit. Jako FNB nejsme iniciátory tohoto setkání. Má jít o 
koncepční diskusi s vedením města Brna a JmK, jakým způsobem propojit městské 
zdravotnictví, krajské zdravotnictví a přímo řízené organizace s cílem optimalizace 
poskytování zdravotních služeb v JmK. S rektorem MU a děkanem LF MU jsme se měli 
v minulém týdnu sejít a zahájit nějakou vnitřní diskusi na toto téma. Rektor však 
nakonec toto jednání přeložil na příští týden.  

O slučování fakultních nemocnic se diskutuje mnoho let. Existuje podrobný plán z roku 
2012 až 2013. Je si potřeba říct, ne co je dobré pro FNUSA nebo pro FNB, ale co je dobré 
pro akademickou medicínu v Brně. Chystají se poměrně významné investice do 
zdravotnictví, na které je natažena velká spousta rukou. Chystá se něco jako MOÚ 
v Praze. Počítalo se, že do zdravotnictví půjde něco kolem 30 miliard, nakonec to bude 
asi 15,5 miliardy. Z toho má jít asi 5,5 miliardy na “Pražský žluťák”. Pokud bychom uvnitř 
Brna měli nějaké tahanice o část zbytku tohoto balíku, tak se toho pravděpodobně moc 
nepovede. V současné fázi diskuse o tom, kdy by bylo racionální přijít s nějakým 
obnoveným plánem na optimalizaci organizace zdravotní péče v regionu, a ideálně 
těchto dvou nemocnic, v okamžiku, kdy personál je přetížený, dublujeme řadu služeb a 
v době, kdy se máme racionálně bavit o tom, jaké budou investice do kterých částí obou 
nemocnic, považuji toto vyhrocení za nešťastné. 

Z tohoto důvodu jsem se setkal s ředitelem Vajdákem s tím, že by bylo dobré, abychom 
se nějak domluvili a něco zahájili. Ředitel Vajdák začal určitým způsobem politicky 
vyhrožovat. Říkal jsem, že toto není o politice, ale o racionálním medicínském myšlení a 
o tom, jaké investice budeme schopni společně, jako akademická medicína v Brně, 
obhájit. Je nereálné předpokládat, že se například koupí jedna peroperační magnetická 
rezonance do FNUSA a jedna do FNB. Vnímejme prosím tuto diskusi prismatem 
medicínské reality. 

Nic jiného se neodehrálo než to, že jsem férově navštívil ředitele Vajdáka, ministerstvo 
se s ním nechtělo vůbec bavit. 
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Brázdil Proč si myslíte, že toto je lepší způsob, jak dostat do Brna investice? Podle mě toto hrozí 
tím, že vznikne další válka a na investice nedosáhneme. Pokud by tyto dvě nemocnice 
spolupracovaly na platformě LF MU a univerzity, tak mám za to, že by to bylo mnohem 
vhodnější. Současná situace je z mého pohledu docela nešťastná. 

Šterba  Mělo se jednat o zahájení diskuse, jak celou organizaci zdravotnictví v regionu 
poskládat. Je to diktováno i tím, co se dělo v průběhu covidu, kdy vyšlo najevo, že je 
potřeba některé věci organizovat a řídit z jednoho místa. My jsme teprve zahájili diskusi. 
V žádných materiálech zatím neznělo žádné slučování klinik. Nemyslím si, že to je důvod 
pro nějakou válku. 

Souček  Nechápu to racionálno. Racionálně jsme z jednání vyloučeni. Myslím si, že FNUSA by 
měla být prostřednictvím ředitele zastoupena u jednání plánovaného na 11.12. Nepřijde 
mi racionální, když se jednání budou účastnit zástupci JmK, města Brna, ministerstva, 
FNB a FNUSA by měla být vynechána.  

Štěrba  S tímto souhlasím.  Dnes jsem mluvil s ministrem zdravotnictví a FNUSA bude na toto 
první oficiální jednání přizvána. 

Dolina  Peníze by nás měly spojit ne rozdělovat. Pod rouškou peněz ale nesmíme udělat 
nevratné kroky, které zničí kvalitní medicínu v Brně. Aby se nám nerozhádali a neodešlo 
nám to nejcennější, co máme, což jsou doktoři. Chtěl bych, aby ta jednání byla férová. 
Je vhodné, aby jim byl přítomen děkan. Je to člověk, kterému jsme jako AS LF MU dali 
mandát a který nás přesvědčil, že mu můžeme věřit, stejně tak jako věříme rektorovi. 
Mám pocit, že pan ředitel Vajdák do jednání předčasně hodil vidle, ale já se mu nedivím, 
možná má zkušenost z minula. Máme člověka, kterého si vážím, a to je děkan, který má 
náš mandát, aby na jednáních hájil zájmy fakulty, aby nedošlo k vnitřnímu rozdělení. 

Štěrba  Žádné plány zatím nejsou na stole, bude to úvodní setkání. Není to věc, která se dá 
udělat ze dne na den. Ředitele Vajdáka jsem navštívil, aby nedocházelo k nějakým 
šeptandám. 

Děkan  Dosud nebylo žádné oficiální jednání a nemáme žádné podklady, které bychom vám 
mohli předložit. Diskuse, která tu zatím je, je mezi dvěma řediteli, kteří si vyjasňují její 
parametry. 

Hollá Na základě původního plánu slučování byla situace taková, že jedna nemocnice měla být 
taková ta lepší a druhá jen doléčovací. Základní strach je, aby FNUSA neskončila tímto 
způsobem. 

Štěrba Tomuto rozumím a musíme se o tom bavit. Některé obory jsou silnější u FNUSA a 
některé u FNB. Je potřeba diskutovat potencionál dalšího racionálního rozvoje. Není to 
ale tak, že bychom chtěli nějak redukovat kapacity. Akutních lůžek je spíše nedostatek. 

Předseda AS Jednání se teprve rozbíhají. Účastnit se jich bude rektor i děkan. Rektor vidí do 
problematiky vzdělávaní mediků. Schůzku organizuje ministerstvo. To si spolu se 
zástupci pojišťoven nadefinovalo účastníky. Navrhuji prozatím nevyvolávat žádný apel 
na účastníky jednání, abychom nevyostřovali situaci. 

Dolina  Nemohli bychom se usnést na tom, že bychom poprosili ředitele fakultních nemocnic, 
aby nás informovali o vývoji jednání? 
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Děkan  Jsem tu pro to, abych hájil vaše zájmy. Slibuji, že vás po schůzce budu informovat a 
požádám o vaše stanovisko, případně schválení postupu. Nevidím důvod měnit zajeté 
legislativně správné postupy. 

Skorkovská Obava, že to ohrozí výuku je na místě. Pracoviště, na kterém jsem začínala, byla velká 
klinika s lůžkovým zařízením. Poté co jsme přišli o lůžkovou část, přišli jsme i o výuku 
mediků. Pokud budou některá pracoviště preferována, může to v důsledku ovlivnit i 
výuku. 

Brázdil  Jedná se již o existující obavy. Pokud FNUSA bude jako jedna ze čtyř nemocnic řízena 
z Bohunic, bude to spoustou kolegů vnímáno negativně. Konečně jsme se odrazili ode 
dna a podařila se nastavit dobrá ekonomika nemocnice. V této situaci, v covidu, toto 
řešit není úplně správné. 

Dobrovolná Zaznělo znepokojení ze stran více lidí, nejenom FNUSA. Navrhuji se sjednotit na 
stanovisku, že jsme jako senát silně znepokojeni. Navrhuji, zda by nebylo možné 
uspořádat mimořádné jednání, 26.1. je pozdě. 

Předseda AS Je možné se sejít prakticky kdykoliv. Jednání muže svolat předseda AS, děkan nebo 
iniciovat skupina senátorů. Pokud bude potřeba, můžeme se samozřejmě sejít i dříve. 
Momentálně bych vyčkal na informace od pana děkana, jaké jsou plány ministerstva. 

Dobrovolná Měli bychom jako senát vyjádřit znepokojení s možným slučováním nemocnic. 

Brázdil Jsme silně znepokojeni, to musí zaznít. Zbylá usnesení můžeme přijmout per rollam dle 
vývoje situace. 

Předseda AS Můžeme na příště pozvat oba ředitele fakultních nemocnic.  

Děkan  Tlak ze strany senátorů AS LF MU je správný. Ředitelé zatím diskutují o podobě 
zdravotnictví, ne vzdělávání, do toho pak vstoupíme. Budu vás informovoval 
prostřednictvím předsedy AS o dalším vývoji jednání. Pokud budu cítit znepokojení pro 
LF MU, budu sám iniciovat mimořádné zasedání. 

 

Další příspěvek již nebyl a předseda AS ukončil zasedání. 

 

Přílohy:  1) Prezenční listina 
  2) Zápis VaMK o výsledku voleb do SKAS LF MU 

3) Aktualizované příjímací řízení v roce 2021 pro akademický rok 2021/2022 
4) Zpráva o plnění programu děkana Lékařské fakulty MU k 2. listopadu 2020 

 
   
  
Zapsal: Mgr. Jaroslav Divoký   

 
doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 1. 12. 2020 
předseda AS LF 


